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Lloc:    Sala de reunions de la FELIB 

Inici:   11.00 h 

Finalització:   14.05 h 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i President. 

Sr. Miquel Rosselló del Rosal, Conseller Insular d’Interior i Cooperació Local. 

Sr. Joan Verger, Director Insular de Cooperació Local. 

Sra. Isabel Oliver Sagreras, Consellera Insular d’Economia i Turisme. 

Sra. Isabel Alemany , batlesa d’Andratx. 

Sr. Joan Carles Verd Cirer, regidor de Sencelles i vicePresident. 

Sr. Joan Ribot Mayol, batle d’Ariany. 

Sr. Jeroni Salom Munar, batle de Binissalem. 

Sr. Joan Juan Pons, batle de Campos. 

Sr. Bartomeu Nadal Pol, batle de Consell. 

Sra. Maria Antònia Marroig Pou, regidora d’Escorca. 

Sr. Bartomeu Jover Sánchez, batle d’Estellencs. 

Sr. Francesc Florit Jaume, regidor de Sineu. 

Sr. Josep Lluís Colom Martínez, batle de Sóller. 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, regidor de Sóller. 

Sra. Margalida Serrano Servera, regidora de Son Servera. 

Sr. Joan Riera Jaume, regidor de Son Servera. 

Sr. Nadal Torres Bujosa, batle de Valldemossa.  

Sr. Raimundo Tomàs Montis Sastre, Secretari Interventor de Llubí. 

Sr. Joan Jaume Mulet, batle de Llucmajor. 

Sr. Bernat Amer Artigues, regidor de Manacor. 
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Sr. Roberto Terrón Baiges, en representació de l’Ajuntament d’Artà. 

Sr. Sebastià Frau Serra, regidor de Marratxí. 

Sr. Jaume Bauçà Mayol, batle de Montuïri. 

Sr. Bernat Bauçà Garau, batle de Porreres.. 

Sr. Joan Magro Bauçà, batle de Sant Joan. 

Sr. Antoni Sansó Servera, regidor de Sant Llorenç. 

Sra. Jaqueline Volait Matrat, regidora de Santa Eugènia. 

Sr. Miquel Contestí Burguera, regidor de Santanyí.  

Sr. Guillem Crespí Barceló, regidor de Sa Pobla. 

Sra. Joana Maria Borràs Bosch, regidora de Palma. 

 

Hi actua de secretària la Sra. Joana Alomar Serra. 
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Per indicació del President, us convoco a la reunió EXTRAORDINARIA-OBERTA, dels 

membres del CONSELL EXECUTIU  de Mallorca, a la resta d’Ajuntaments de l’Illa i al 

Consellers de Cooperació Local, Economia del Consell de Mallorca, que tindrà lloc el 

proper 3 de setembre de 2010 a les 10:45 hores en primera convocatòria i a les 11:00 en 

segona convocatòria, a la seu de la Federació, amb l’ordre del dia següent: 

  

1. Elaborar proposta del futur PLA D’OBRES I SERVEIS del Consell de Mallorca, 

arrel de l’enquesta enviada per part del departament de Cooperació Local als 

ajuntaments. 

2. Visita del D.Gral. d’Agricultura per explicar les ajudes derivades de la Llei de 

Desenvolupament Rural Sostenible. 

3. Presentació per part de la Consellera de Turisme, la Sr. Joana Barceló, del FOMIT 

(FONDOS DE FINANCIACIÓN DEL ESTADO PARA LA MODERNIZACIÓN DE 

INFRAESTRUCTURAS TURÍSTICAS) (A les 13:00hores aproximadament) 

4. Precs i preguntes. 

 

 

 

 

 

Joana Alomar Serra 

Secretària General. 

 

 

Palma, dia 24 d’agost  de 2010. 
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INICI DE LA SESSIÓ 

 

1. ELABORAR PROPOSTA DEL FUTUR PLA D’OBRES I SERVEI S DEL 

CONSELL DE MALLORCA, ARREL DE L’ENQUESTA ENVIADA PE R PART DEL 

DEPARTAMENT DE COOPERACIÓ LOCAL ALS AJUNTAMENTS. 

 

En primer lloc pren la paraula el President de la FELIB, qui comenta que arrel de 

l’enquesta elaborada per part del departament de Cooperació Local del CIM, adreçada 

a esbrinar les preferències dels ajuntaments davant eventuals modificacions en el 

Reglament i en el model de Pla d’Obres i Serveis del Consell de Mallorca, s’ha decidit 

tractar aquest punt a un consell executiu obert. 

Recalca, de la mateixa forma, que aquest pot esser el començament i un dels pilars 

fonamentals d’un nou sistema de finançament local, i que és important que tots els 

representants municipals tinguin ben clara aquesta realitat. 

Acte seguit agraeix l’assistència del Conseller i del Director Insular de Cooperació 

Local, a qui mostra la seva preocupació per a la situació a la que s’han d’enfrontar els 

ajuntaments l’any que ve amb la retallada del POS, però no obstant això, mostra la 

seva confiança en que aquest fet no impedirà una bona planificació del futur. Comenta 

que hi haurà d’haver concessions de cada una de les parts, però que això sempre és 

necessari per haver-hi acords estables. 

Acabada la seva intervenció, cedeix la paraula al Conseller, Sr. Miquel Rosselló, qui 

comença aclarint que s’ha de separar el que és el POS de l’any 2011 de la modificació 

del Reglament del POS. 

Respecte al POS de l’any 2011 diu que al si del Consell de Mallorca existeix un acord 

per pactar el pressupost, i que en principi hi haurà una dotació de 10 milions d’euros 

pels ajuntaments. De tota manera comenta que el proper dijous es reuneixen els grups 

polítics del Consell per mirar de perfilar un acord definitiu. 

Pel que fa referència a la modificació del reglament del Pla d’Obres i Serveis, 

encaminada a dissenyar un nou POS de cara al Futur, expressa en primer lloc que el 
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resultat de les enquestes ha estat molt interessant i molt il·lustratiu, i es mostra obert a 

arribar a un acord en els temes més conflictius, així com per a salvar les possibles 

dificultats jurídiques que puguin sorgir. 

Respecte a les conclusions de l’enquesta, avança que els ajuntaments es decanten 

unànimement en fer manteniment i rehabilitació d’infraestructures ja existents, i que ho 

prefereixen a fer obres noves.  

De la mateixa forma manifesta que els ajuntaments prefereixen també la unificació, 

baix d’un sol òrgan, de la concessió de subvencions referides a infraestructures, i que 

sobretot els municipis exigeixen un finançament que representi el 100% de la inversió.  

 

Acabada la seva primera intervenció, s’obre un torn de paraules per als representants 

municipals. La batlesa d’Andratx, Isabel Alemany, que intervé en primer lloc, comenta 

que segons el seu parer hi hauria d’haver dues línies dins el POS, una destinada a 

finançar obres noves al 100%, i una altra destinada al manteniment de les ja existents. 

El Conseller respon que ell hi està d’acord, i que a Menorca ja es fa una cosa 

semblant. 

El President, per la seva banda, defensa l’existència d’un únic òrgan que concedeixi 

les subvencions, i al mateix temps reivindica el model de tramitació que es va instaurar 

amb el PLAN E. 

El representant de l’ajuntament de Manacor defensa que aquest és el model més just, 

ja que es bassa en la població. El batle d’Estellencs no hi està d’acord, i posa com a 

exemple els cassos d’Escorca i Estellencs que tenen molt poca població, però que en 

canvi han de prestar molts de serveis, defensa un sistema intermedi, que introdueixi un 

element corrector a favor dels municipis més petits.  

A continuació es produeixen un seguit d’intervencions que mostres la preocupació dels 

municipis referides a la incertesa que existeix davant la disminució de les dotacions en 

els successius plans d’obres i serveis.  

El Conseller explica que per a l’any 2010 hi haurà un ordre de prelació a l’hora de 

repartir les subvencions del POS: en primer lloc els municipis que disposen de 

projectes amb finançament plurianual, i en segon lloc els 7 ajuntaments exclosos del 

POS de 2010. 

A continuació, i abans de donar per tancat aquest punt de l’ordre del dia, el President 

demana al Conseller que quan el seu departament tingui una nova proposta de 

reglament del POS la vingui a presentar al si de la FELIB perquè els municipis en 

puguin dir la seva. El Conseller accedeix a la proposta, i demana als ajuntaments que 
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no han respost a l’enquesta del POS que la responguin per així conèixer millor les 

inquietuds dels diferents municipis respecte a aquesta qüestió.  

 

Acabat el debat d’aquest punt de l’ordre del dia, el President aprofita per anunciar als 

assistents que s’ha sol·licitat al Director General d’Agricultura que assistís a la reunió 

per explicar la línia de subvencions provinents de la Llei de desenvolupament 

sostenible del medi rural, i que per això proposa incloure un nou punt a l’ordre del dia, 

essent la resposta l’assentiment unànime de tots els membres. 

 

2. VISITA DEL D.GRAL. D’AGRICULTURA PER EXPLICAR LE S AJUDES 

DERIVADES DE LA LLLEI DE DESENVOLUPAMENT RURAL SOST ENIBLE. 

 

Després d’un breu descans, es reinicia la reunió amb aquest segon punt de l’ordre del 

dia. El President presenta i dona la benvinguda al Director General d’Agricultura del 

Govern de les Illes Balears, el Sr. Antoni Perelló, qui comença la seva intervenció 

explicant que la Llei 45/2007 de desenvolupament sostenible del medi rural preveu 

ajudes per a les zones rurals més necessitades, i que encara que les zones rurals de 

Mallorca i la seva idiosincràsia no encaixen exactament amb l’esperit de la llei, també 

Mallorca es veurà beneficiada en el repartiment dels fons.  

Comenta el Sr. Perelló que la dotació econòmica anual és de 168 milions d’euros, dels 

quals corresponen a Balears 5.8 milions anuals fins al 2015, i el 55% seran per a 

Mallorca, el que representa 3 milions d’euros anuals i que s’exclouen del repartiment 

els nuclis amb més de 20.000 habitants, i els municipis de menys de 5.000 habitants 

seran els més afavorits. L’Estat aportarà el 50% de la inversió a realitzar, i l’altra 50% 

l’han d’aportar les altres administracions o l’iniciativa privada. 

Prossegueix explicant que hi ha 3 plans de zona, Mallorca, Menorca, i Eivissa-

Formentera, i que queden fora de l’abast de la llei els nuclis urbans de les badies de 

Palma, Cala Millor i Alcúdia, així com nuclis eminentment no rurals com poden ser 

entre d’altres el d’Inca. La resta de Mallorca es considerarà zona rural als efectes de 

poder accedir a les ajudes. 

Anuncia que les ajudes es distribueixen en 5 eixos segons el seu contingut, i que s’han 

centrat els objectius en una dotzena de punts, fent esment a continuació al contingut 

de cada un dels eixos.  
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El Director demana als representants municipals assistents que facin arribar a la seva 

direcció general o a la FELIB idees o projectes que siguin d’interès per als seus 

municipis per així poder-los incloure en el pla de zona que es presentarà al Ministeri.  

Acte seguit, havent el sr. Perelló acabat la seva exposició s’obre un torn 

d’intervencions per als representants municipals. En Primer lloc el representant de 

Manacor demana una informació sobre una bassa d’aigua situada en el seu terme 

municipal, i sobre si es preveu que hi hagi noves ajudes per a arreglar camins rurals. 

En el mateix sentit, el batle de Consell demana sobre la bassa d’aigua del seu 

municipi. El batle de Binissalem s’interessa sobre el procediment per a obtenir les 

subvencions, a l’hora que mostra el seu desacord amb el fet de que l’Estat només 

financi el 50 % de les inversions. El Director General respon que la Conselleria 

coordinarà tots els tràmits relacionats amb les peticions d’ajudes. El batle d’Estellencs 

demana si el text és un esborrany o si és un text definitiu, contestant el sr. Perelló que 

es tracta d’una selecció de les línies que s’han considerat més interessants. La sra. 

Borràs, regidora de Palma s’interessa sobre el projecte de rutes agroalimentàries 

mencionat anteriorment pel sr. Perelló, i sobre les possibles ajudes en matèria de 

turisme, i més concretament per eventuals ajudes a la recuperació dels molins ubicats 

al Pla de Sant Jordi. 

El President, abans de donar per acabat aquest punt de l’ordre del dia ofereix la 

possibilitat de canalitzar les aportacions o peticions dels  diferents municipis a través 

dels serveis jurídics de la Federació, a la vegada que considera molt necessari i molt 

interessants les possibles ajudes per a redactar plans d’emergències o plans de riscos. 

 

3. PRESENTACIÓ PER PART DE LA CONSELLERA DE TURISME, L A SR. 

JOANA BARCELÓ, DEL FOMIT (FONDOS DE FINANCIACIÓN DEL 

ESTADO PARA LA MODERNIZACIÓN DE INFRAESTRUCTURAS 

TURÍSTICAS) 

 

En primer lloc, el President dona la benvinguda a la Consellera de Turisme del 

Govern de les Illes Balears, alhora que li dona les gràcies en nom de tots per la seva 

assistència a la reunió. Abans de donar la paraula a la Consellera, continua el 

President anunciant que el contingut de la reunió és molt important degut a la 

prohibició d’endeutar-se que pesa sobre els ajuntaments a partir de dia 31 de 

desembre del 2011. 
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La Consellera dona les gràcies igualment per la convidada al President, i continua 

expressant que donat el caire eminentment turístic de la nostra comunitat aquestes 

ajudes són molt interessants i mereixen ser aprofitades. 

 

A continuació la Consellera explica quines són les línies generals de la convocatòria, 

fent esment a que la mateixa va destinada a les entitats locals i consorcis constituïts  

a l'efecte, amb l'objecte de fomentar les inversions públiques i privades en les zones 

turístiques. 

També anuncia que malgrat els requisits establerts al punt 3.3 de la resolució poden 

parèixer molt estrictes, existeix la voluntat d’interpretar-los de forma flexible per tal 

d'afavorir l'accés de tots els municipis a la línia de finançament. 

Fa referència a que mitjançant aquests préstecs, es podran finançar el 100 % de les 

inversions dutes a terme, amb un mínim de tres-cents mil i un màxim de 6 milions 

d'euros, i que la inversió pública a la zona s'haurà de veure combinada amb inversió 

privada per un valor que representi el 30 % de la pública, encara que aquest 30% es 

podrà començar a computar des de dia 1 de gener de 2009. 

Comenta també que l'objecte dels projectes que es podran finançar serà molt ampli, i 

a títol d'exemple es podran finançar obres d'asfaltatge o de clavegueram. En 

referència a la compatibilitat de les ajudes expressa que aquestes seran compatibles 

amb qualsevol altres ajuts o subvencions que atorguin altres administracions 

públiques. 

Recorda, de la mateixa forma, que el termini màxim per a la presentació dels 

projectes a les entitats bancàries acaba dia 30 d’octubre, i que passat aquest termini, 

aquestes tindran 15 dies per fer la seva valoració i acceptar o no el finançament.  

Per acabar la seva intervenció recorda que les inversions s’han d’haver dut a terme 

en un termini màxim de tres anys.  Acte seguit es dona la paraula als assistents que 

vulguin intervenir, produint-se varies intervencions referides a les dificultats amb les 

que es poden trobar els ajuntaments a l’hora d’obtenir el vist i plau dels bancs. La 

Consellera, proposa la creació d’una comissió mixta entre la Felib, la Conselleria i les 

entitats bancàries, per tal de facilitar la concessió de crèdits.  

No havent-hi més assumptes a tractar, i essent les 14.05 hores, es dona per 

finalitzada la sessió de la comissió executiva oberta a tots els municipis de Mallorca,  

de la qual, com a secretària, estenc la present acta. 
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La secretària general    Vist i plau 

      El president 


